

TID 11th 2018 Award
Taiwan Interior Design

居住空間類/單層 TID 獎
The TID Award of of Residential Space / Single Level

茶 · 法
CHA · FA

一它設計
iT DESIGN

主持設計師
Chief Designer

高立洋 Golden Kao

協同設計師
Co-designer

高立芸 Sinna Kao

攝影者
Photographer

范宸雄 FAN CHEN-XIONG 陳德鄰 Kent Chen



茶 · 法

CHA · FA

沏一壺好茶，需要控制水的溫度；
烹飪一道美味的料理，需要拿捏火候；
而一個好的設計，需要掌握好空間的溫度與火候。

Like a cup of good tea requires water temperature control,
a delicious dish needs excellent heat control,
an outstanding interior design will require intentional space control technique.

FEATURES



爐台延伸出不規則型的桌面增加了用餐人數，因著主廚烹飪需求而將空間的機能重新排列組合，「廚房」占了相當大的比重。仿大理石材的表面運用在廚房檯面及吊櫃之間，使廚房空間營造的質感與身為法式料理廚師的業主相稱。

The extended irregular table increases the size of table, space function can be rearranged according to Chef' s cooking style. "Kitchen" takes a high portion in the space arrangement. Imitation marble laminate board is set between kitchen countertops and the hanging cabinet, the kitchen space brings a style for the owner who is a French cuisine chef.





MATERIALS

以灰色為基底的清水模漆刷在視覺上大面積的牆面，
使人進入此空間後不經意地沉著下來，營造心靈沉靜、思緒清晰的場域。

A visually large grey wall with fair-faced concrete painting will create a room that calms
and brings peace with clear mind to people.

FEATURES



爐台延伸出不規則型的桌面增加了用餐人數，因著主廚烹飪需求而將空間的機能重新排列組合，「廚房」占了相當大的比重。仿大理石材的表面運用在廚房檯面及吊櫃之間，使廚房空間營造的質感與身為法式料理廚師的業主相稱。

The extended irregular table increases the size of table, space function can be rearranged according to Chef' s cooking style. "Kitchen" takes a high portion in the space arrangement. Imitation marble laminate board is set between kitchen countertops and the hanging cabinet, the kitchen space brings a style for the owner who is a French cuisine chef.





MATERIALS

兼顧台灣山區潮濕的氣候與好清潔、好維護的需求，
人造纖維榻榻米能夠克服上述問題，
搭配無收邊的手法還原屋主一家人懷念兒時睡榻榻米的記憶，
同時也維持整體空間的簡約風格、不顯突兀。

Corresponding measures to the humid climate in mountains area and the needs for easy cleaning and maintenance, we use Rayon tatami, with boundless trimming to rewind the owner's memory in childhood, but still remain simple and modest.



FEATURES

結合沙發與臥榻，
沙發坐墊打平之後便可成為一處能夠容納多人的休息區域，增加使用機能。

A sofa and bed combined.
Flatten the sofa into a rest area for more people, increasing the use of functions.

MATERIALS



考量家中成員有小孩且不想破壞原有地磚的因素，
我們選用無接縫、無裂紋的拉花地坪。

Considering there are children in the family members and prefer to reuse the existing bricks,
we used seamless pattern floor where it' s easier to clean and maintain.



RS-S-121-茶·法

沏一壺好茶，需要控制水的溫度；烹飪一道美味的料理，需要拿捏火候；而一個好的設計，也需要掌握好空間的溫度與火候。坐落於台北新店山區，引進自然光線，將遠景及植生牆的綠意帶進室內空間，享受 25°C 舒適的體感溫度，讓我們進入人文品茗、沉澱放鬆、分享味蕾記憶的健康生活宅。

RS-S-121-CHA·FA

Like a cup of good tea requires water temperature control, a delicious dish needs excellent heat control, an outstanding interior design will require intentional space control technique. Located in Xindian mountains area, natural light is brought Bringing the scenery outside the window and greenery from planting wall, along with comfortable apparent temperature of 25 °C, lead us to enter a healthy home with tea enjoying, relaxing and taste.